DOI: 10.18572/2071-1166-2020-5-52-54

Административно-правовая характеристика нарушения порядка участия средств массовой информации в информационном обеспечении выборов в Российской Федерации

Канунникова Наталья Геннальевна.

начальник кафедры государственных и гражданско-правовых дисциплин Северо-Кавказского института повышения квалификации (филиал) Краснодарского университета МВД России, кандидат юридических наук, доцент 360016, Кабардино-Балкарская Республика, г. Нальчик, ул. им. Т.К. Мальбахова, д. 123 E-mail: natali6977@yandex.ru

В представленной статье дана административно-правовая характеристика нарушений порядка участия средств массовой информации в информационном обеспечении выборов в Российской Федерации. Автор определила объект, объективную сторону, субъектов и субъективную сторону данных противоправных деяний, что представляет особый интерес в целях их разграничения от других административных правонарушений в данной сфере.

Ключевые слова: средства массовой информации, институт выборов, участие СМИ в информационном обеспечении выборов, информирование, предвыборная агитация, административное законодательство.

The Administrative Law Characterization of Violation of the Procedure for Mass Media Involvement in the Information Support of Elections in the Russian Federation

Kanunnikova Natalya G.

Head of the Department of State, Civil and Legal Disciplines of the North Caucasian Institute of Advanced Training (Branch) of the Krasnodar University of the Ministry of the Interior of Russia PhD (Law), Associate Professor

The article provides an administrative law characterization of violations of the procedure for mass media involvement in the information support of elections in the Russian Federation. The author has determined the object, objective side, subjects and subjective side of these illegal acts, which is of special interest for demarcation thereof from other administrative offenses in this sphere.

Keywords: mass media, institution of elections, mass media involvement in information support of elections, informing, pre-election campaigning, administrative law.